

The Three Ways

ကျသောဘိ

မုန်ဆိတ်နံ့အံ့ ပကဗုသုညါတဘိဘုဒီး ကျသောဘိလင်္ကာစိဆုံအတော်ပင်ဖျါအီသုတ ဖန်နုလီ။ ဘုဒီးဒီးကျခံဘိအဂ္ဂိနု ပနာဟူတုလံနုလီ။ ဘုဆုဘုဒီးဒီးကျသောဘိတဘိအဂ္ဂိနုကမ္မာ ကျမနုလဲနုပကဗုသုညါဘုဒီးအီတကွာ။

အဆိကတော်၊ ဘုဒီးဒီးကျခံဘိအဂ္ဂိနုပကထံဘုဒီး ဖဲ လံာ်မးသဲ ၇း၁၃-၁၄ နုလီ။

“လဲနုလဲကျစာအအံနုတကွာ၊ အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ကျစာမုန်အလံာ်၊ ဒီးကျမုန်အဒိနုလဲ အဆု ဝဲဆု တံာ်ဟးဂုာ်ဟးဂီနု၊ ဒီးပုလဲအလဲနုလဲအီတဖန်အိနုအါဂလီ။ မုန်ကျစာမုန်အအံ၊ ဒီးကျမုန်အဆဲးလဲ အဆုဝဲဆုတံာ်မုနု၊ ဒီးပုလဲအထံနုအီတဖန် အိနုစုဂလီ။”

ကစာယုဂ္ဂုးစံးဘုဒီးပု၊ တံာ်လဲကျအလံာ်နု အိနုစုကီးပဲတြီလဲအလံာ်ဒီးတံာ်လဲကျအအံနုအိနုစု ကီးပဲတြီလဲအအံနုစုကီးလီ။ ကျခံဘိအံကမ္မာတံာ်မနုတဖန်လဲနု။ ပမုန်ဆိကမိနုလဲတံာ်ဘုဒီးတံာ်ဘိတကပ နု ကမ္မာဒ်ကျလဲအလဲဆု၊ မုနိနုဘိမုန်ဒီးလဲရဲသုတဖန်နုလီ။ ဘုကမ္မာဒ်နုသီးစုကီးခါ။ မဲပကသုနီ ဝီလဲတံာ်ဂုာ်အံတဖန်နုမုဒ် ကစာယုဂ္ဂုးအတံာ်ကတိလဲသုတဖန်နုလီ။ ကစာယုဂ္ဂုးအတံာ်ကတိလဲသု တဖန်အကျါ၊ ပကထံဘုဒီးတံာ်တမံလဲအမုန်၊ လံာ်မးသဲ ၁၃း၁၄ နု မုဒ်တံာ်ဒ်အံလီ။

“တံာ်နုတဖန်ခဲလဲာ် ယုဂ္ဂုးစံးဘုဒီးတဲဘု ပုဂီုမုန်တဖန်လဲတံာ်ကတိဒီး၊ ဒီးတံာ်ကတိဒီး တအိနုဘုဒီး၊ တကတိဘုဒီးတံာ်လဲအီဘုဒီး။”

လဲတံာ်နုအယိ ပဘုဒီးနီထီကွာ ကစာယုဂ္ဂုးအတံာ်ကတိဒီးသုတဖန်လဲ အစံးဘုဒီးပုလီ။ အတံာ်ကတိဒီး အိနု (၃၉)ခါဒီး တံာ်ဂုာ်တံာ်ပီအဂုအဂုသုတဖန်အိနုစုကီးလီ။ ဘုဒီးဒီး “ကျ” အဂ္ဂိစုကီး စံးဘုဒီးပုလဲတံာ်ကတိဒီးအပုလီ။

လဲတံာ်နုအယိ “ကျ” နုမုဒ်တံာ်ကတိဒီးတခါလီ။ ဖဲပုလဲသးစာသုတဖန်၊ လူဘုဒီးအသးလဲအသး သမုအပုနု၊ မိတ်သုတဖန်တဲပလီအဝဲသုဒ်ဒ်အံလီ။

“လဲနုသးသမုအပုနုနု ကဗုထာကျမတဲတဘိလဲနု” တံာ်အဝဲအံမုဒ်သးသမုအကျလီ။

ကစာယုဂ္ဂုးစုကီး၊ စံးဘုဒီးပုလဲပကဘုဒီးဗုထာကျခံဘိအဂ္ဂိနုလီ။

ကျလဲအလံာ်ဒီးကျလဲအအံနုလီ။

ဘုဆုတမုန် ကျဖိခံဘိအံနု တမုန်ကျဆုမုနိနုဘိမုန်ဒီးကျဆုလဲရဲနုဘုဒီး။ ပကဘုဒီးပလီပသးလီ။ ဒ်ပသုညါအသီးကျတဘိနုဆုတံာ်မုဒီးကျအဂုတဘိနုဆုပုတံာ်ဟးဂီနုလီ။ တံာ်ဟးဂီဒီးတံာ်မုနုမုဒ်တံာ် မနုလဲနု။ ဒ်သီးပကသုညါအဂီနုပကဗုသုညါကျသောဘိအဂ္ဂိနုတကွာ။

၁. ကျတဲတဘိ - ကျလဲအလံာ် (The Broad Way)

လံာ်မးသဲ ၇း၁၃ လဲနုလဲကျစာအအံနုတကွာ၊ အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ကျစာမုန်အလံာ်၊ ဒီး ကျမုန်အဒိနုလဲ အဆုဝဲဆုတံာ်ဟးဂုာ်ဟးဂီနု၊ ဒီးပုလဲအလဲနုလဲအီတဖန်အိနုအါဂလီ။

ကျလဲအလံာ်နု အခီပညိဒ်လဲနု။ တံာ်ဟးဂုာ်ဟးဂီနု မုဒ်တံာ်မနုလဲနု။ ပထံဘုဒီးပုအါဂလဲနုဆု အီလီ။ ကျအဖိအံနုမုဒ်ပုဟီဒ်ခိနုဖိအါဂလဲနုဝဲစုကီးလီ။ ကျအဝဲအံမုဒ်တံာ်မနုတခါလဲနု။

ဘဉ်းဒီးကျဲအဝဲအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲလံာ်စီဆုံအဆာဖိလၢအမ့ၢ်, လံာ်တၢ်ကတိၤဒိ ၁၄:၁၂ န့ၣ်လီၤ.

“ကျဲလၢအလီၤဝဲလၢ ပုၤကညီအမဲၣ်ညါန့ၣ်အိၣ်ဝဲ, မ့ၢ်မ့ၢ်အကတၢ် မ့ၢ်တၢ်သံအကျဲန့ၣ်လီၤ.”

လၢပုၤကညီအမဲၣ်န့ၣ် ကျဲတဘီအံၤမ့ၢ်လၢကျဲအလီၤဘဉ်ဆဉ် ဆၢပုၤဆူတၢ်သံန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ကျဲမတၢ်တဘီဆၢပုၤဆူတၢ်သံလဲၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ရီၤမုၢ် ၆:၂၃** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဒဲးဘးအဘူးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ တၢ်ဒဲးဘးန့ၣ် ဆၢပုၤဆူတၢ်သံန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်သံန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးလီၤ. ဘဉ်းဒီးတၢ်ဟးဂီၤန့ၣ်, လၢဟီၣ်ခိၣ်တဘျီအပူၤပထံၣ်ဘဉ်အါမးလီၤ.

စုတးသ့ၣ်တဖၣ်အကျိၣ်အစုဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤအိၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ကူၣ်တၢ်ကၤသ့ၣ်တဖၣ်တလဲၤအသးလၢ အဂ့ၢ်အဂီၤလၢဘဉ်. မူခိၣ်ကလံာ်သီၣ်ဂီၤတဘျီလီၤဘဉ်စးဒီး, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, အတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, တၢ်ဒုးတၢ်ယၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဒ်မးအယီၤတၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤအိၣ်ထီၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘျီညါလီၤ.

တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်တၢ်ဘျီထီၣ်က့ၤအီၤအသီသ့ၣ်ဆဉ်, မ့ၢ်သးသမူတခါမ့ၢ်ဟးဂီၤဒီးပဘျီက့ၤအီၤတသ့လၢဘဉ်. တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်အကတၢ်လီၤ. တၢ်မၤထီၣ်က့ၤအီၤအသီတသ့လၢဘဉ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်မၤတၢ်ဒဲးဘးဒီးဘဉ်သံဝဲလီၤ. တၢ်သံန့ၣ်စးထီၣ်ဒ်လၢပုၤကညီအယီၤလီၤ. ပုၤခဲလၢာ်ကဘဉ်သံဝဲလီၤ.

**လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤတဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တၢ်သံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး
တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤလၢအမ့ၢ် ကျဲလၢ အလံာ်တဘီလီၤ.**

“ဒီးပုၤလၢအလဲၤန့ၣ်လၢအီၤတဖၣ်အိၣ်အါဂၤလီၤ.” န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်ဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်ကဘဉ်လဲၤဒ်ကျဲအဝဲအံၤလီၤ. ပုၤတဂၤလၢအဘဉ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အီၤန့ၣ်လၢခဲကတၢ်န့ၣ်ကန့ၢ်သါဘဉ်ဒ်တၢ်သံလီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်ဖဲလံာ် **စံးထီၣ်ပတြၢ ၅:၅** န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, ယအိၣ်ဖျိၣ်လၢတၢ်အတၢ်သီအပူၤ, ဒီးယမိၢ်ဒၢထီၣ်ယၤလၢတၢ်ဒဲးဘးအပူၤလီၤ.”

ဘဉ်းဒီးလံာ်စီဆုံအဝဲအံၤ, ပုၤအါဂၤတန့ၢ်ဟံၣ်ဘဉ်, အဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢစီၤဒၢဝံးကွဲးလီၤက့ၤဒ်အသးလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်တမ့ၢ်ဘဉ်, ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ရီၤမုၢ် ၅:၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“မိၣ်န့ၣ်ဒီး ဒ်တၢ်ဒဲးဘးဟဲန့ၣ်ဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢပုၤတဂၤအယီၤ, ဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤလၢ တၢ်ဒဲးဘးအယီၤအသိးန့ၣ်, ဒီးဒ်န့ၣ်အသိး ပုၤခဲလၢာ်မၤတ့ၢ်တၢ်ဒဲးဘး သတးဒီး, ပုၤခဲလၢာ်ဘဉ်တၢ်သံတၢ်ပုၤ,”

ဒ်လံာ်စီဆုံ စံးဘဉ်ပုၤအသိး, ပုၤခဲလၢာ်မၤတ့ၢ်တၢ်ဒဲးဘးလၢ, အမိၢ်ဒၢထီၣ်အီၤအပူၤန့ၣ်, ဒီးန့ၢ်သါဘဉ်တၢ်သံန့ၣ်လီၤ.

**ဘဉ်းဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤလၢအရ့ၣ်ဒ်တခါအံၤန့ၣ်
စီၤဒၢဝံးစံးကတိၤတ့ၢ်လံာ်လၢ ပဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.**

ကျဲတဘီအံၤန့ၣ်ပုၤလၢအလဲၤန့ၣ်အဆိကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ် ပုၤကညီဖိစီၤအဒ်လီၤ. ဒ်သိးအတၢ်သံကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ဘဉ်ဟ့ၣ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်အနံၣ် (၉၃၀)န့ၣ်လီၤ. (၁မိ ၅:၅) မ့ၢ်မဆါတန့ၢ်အံၤလၢပုၤကညီအဂီၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်ဟဲဝဲလၢအချ့လီၤ. အိၣ်ဒ် (၈၀) (၆၀) မ့ၢ်တမ့ၢ် (၃၀)န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါအံၤ ဘဉ်ဟဲချ့လဲၣ်. ပုၤကညီမၤတၢ်ဒဲးဘးအိၣ်လံအနံၣ် (၆၀၀၀)ဘျီဘျီလံအယီၤ, ဘဉ်းဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဟဲလၢကျဲအါပုၤအါမးအယီၤ ဘဉ်းဒီးတၢ်သံတခါအံၤအဂီၢ်န့ၣ်ညီဒ်မးလီၤ.

“ပုဂံကညီသွပ်တဖန်ကမတော်ဒဲးဘးန့ၣ် အါန့ၣ်ဒဲး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဃိ ကမတော်ဒဲးဘးအဂီၢ်န့ၣ် ညီဒိၣ်မးလီၤ.”

တၢ်လၢတၢ်ဒဲးဘးတခါအံၤန့ၣ် န့ၣ်လီၤဝဲဆူပုဂံကညီအသးကံၢ်ပူၤဒီးလၢအသ့ၣ်အထံအကျါအါဒိၣ်မးလီၤ. တုၤတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်တုၤဒၣ်လဲၣ်ပုဂံကညီသွပ်တဖန်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂီၢ်န့ၣ်လၢအတၢ်ဆိကမိၣ်အပူၤ တအိၣ်လၢဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်တၢ်ကတီၤဒိ ၁၄း၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“ကျဲလၢအလီၤဝဲလၢပုဂံကညီအမဲာ်ညါန့ၣ်အိၣ်ဝဲ, မ့မ့ၢ်အကတၢ်မ့ၢ်တၢ်သံအကျဲန့ၣ်လီၤ.”

ခဲကန့ၣ်အံၤပုဂံကညီသွပ်တဖန်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢကျဲလၢအလီၤအဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃး ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤပကဆိကမိၣ်ကွၢ်ထံထံဆးဆးဒီးပကဟ့ၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တဆံးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတီၤတၢ်ကဘျးကဘျးသ့ၣ်တဖန်

တၢ်ကတီၤတၢ်ကဘျးကဘျးသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတ အိၣ်ဘၣ်အဂီၢ်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ပဝဲသ့ၣ်တဖန်တနံၤအဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ကတီၤကဘျးကဘျးပသူအီၤအဘီ (၂၅၀) ဃုာ် ဃုာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ကမာကမာမာ်ဘၣ်ဆၣ်, လၢကျဲအါဘိန့ၣ်ပကတီၤတၢ်ဒဲးန့ၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

ပကစံးဒ်တၢ်အဒိ, လၢအမ့ၢ်ပုၤတဂၤမ့ၢ်ထံၣ်လိာ်အသးဒီးအတံၤသကိးန့ၣ်အဝဲကစံးဘၣ်အတံၤသကိး လၢ “နအိၣ်မုာ်ကစီဒီဒါ” န့ၣ်လီၤ. အတံၤသကိးန့ၣ် အိၣ်မုာ်မ့ၢ်ဂုၤ, တအိၣ်မုာ်မ့ၢ်ဂုၤကစံးဆၢအီၤလၢ “မုာ်ဝဲလီၤ” န့ၣ် လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူၣ်တၢ်ကၤ, တၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ကတီၤကဘျးကဘျးအိၣ်စ့ၢ်ကီး လီၤ.

တၢ်အိၣ်တခါအံၤ ပအိၣ်တဘဲဘၣ်ဆၣ်, ပစံးလၢဘဲလီၤ. ဖိဒိဖိသ့ၣ်စ့ၢ်ကီး, ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ပျံၤ တၢ်ဖုးအဂီၢ်န့ၣ်ပုၤသးပုၤသ့ၣ်တဖန်မၤပျံၤမၤဖုးအီၤလၢတၢ်တဃာ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤတဘၣ်အသးန့ၣ်သက့, ပုဂံကညီသွပ်တဖန်ကတီၤတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤ တဆံးတက့ၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤလၢအရူတဒိၣ်ဘၣ်န့ၣ်ပကိးလၢတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤအဝါန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤလၢ အမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်တီတၢ်လီၤအိၣ်ဝဲတကလုာ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤဒီးတၢ်ကတီၤကဘျးကဘျးသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢပုဂံကညီသွပ်တ ဖန် အသးက့ၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ,

တၢ်ကတီၤလၢအမ့ၢ်အတီန့ၣ်ကကီဒိၣ်မးလီၤ.

ကတီၤတၢ်ကဘျးကဘျးဒ်သိးပုၤအဂၤသ့ၣ်တဖန်အတၢ်အသူးအသ့ၣ်ကလီၤအဂီၢ်အဂ့ၢ်.

ပုၤတနီၤနီၤကတီၤတၢ်ကဘျးကဘျးဒ်သိးပုၤအဂၤသ့ၣ်တဖန်အတၢ်အသူးအသ့ၣ်ကလီၤအဂီၢ်န့ၣ်, စံးကတီၤဝဲ ဒ်သိးတၢ်လီၤနံၤတခါအသိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ကတီၤတၢ်ဒဲးအံၤအခါ အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဖုံသး ညီဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်နံၤဘၣ်ဖန်လဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

ပုၤလၢအအဲၣ်လီၤက့ၤအသးတဖန်.

တၢ်လၢပုၤလၢအအဲၣ်လီၤက့ၤအသးတဖန်န့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်လီၤကိးမံၤဒဲးလီၤ. အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢဟံၣ်ဃီသ့ၣ်တ ဖန်အပူၤ, လၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤ, လၢတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအပူၤ, သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. တကးဘၣ်, အိၣ်စ့ၢ်ကီးလၢတၢ်ဟ ထံအိၣ်ကီၢ်အပူၤစ့ၢ်ကီးအိၣ်ဝဲလီၤ.

**တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကျဲလၢ အလဲၤဆူတၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤအပူၤ၊
ဒ်ပစံးတၢ်အသိး တၢ်သံတၢ်ပှၢ်အပူၤလၢ အမ့ၢ် ကျဲ လၢအလဲၤန့ၣ်လီၤ.
ပှၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လဲၤဒၣ်လၢကျဲဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.**

လၢန့ၣ်အဃိ ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤစံးဝဲဒၣ် “ဒီးပှၢ်လၢအလဲၤန့ၣ်လၢအိၤတဖၣ်အိၣ်အါဂၤလီၤ” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒဲး
ဘးအကျဲလီၤ. ပမ့ၢ်ကွၢ်လၢတၢ်ဂီၤလၢအမ့ၢ်, တၢ်နီၤလီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်အတၢ်ဂီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ကျဲအလဲၤလၢ
အမ့ၢ် (N) အပတီၢ် လဲၤလီၤဆူ (R) အပတီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်တဘျီဒီးဟီၣ်ခိၣ်ခံဘျီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒၣ်လၢ (R) အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်
အသိးအိၣ်ဒၣ်လၢတၢ်သံလီၤ. တၢ်ပနီၣ်လၢအမ့ၢ် (N)ဒီးအကပၤအပတီၢ်လၢအမ့ၢ် (P) န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပှၢ်အံၣ်စရုလးဖိ
အစါလီၤ. တၢ်ပနီၣ် (N) အဖိလၢန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ပှၢ်အံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤတၢ်ပှၢ်ဖျဲးဒီးတၢ်လှၢ်မ့ၢ်အူလၢ
အမ့ၢ်တၢ်မၤလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပှၢ်အံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မၤဝဲဒ်
သိး (လံာ် ၃မိၤၤ ၁၆:၂၉-၃၁) ဘၣ်ဆၣ်, လံာ်စီဆ့, (ကလၢတံ ၃:၁၂) န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်ဒ်အဖိလၢအသိးလီၤ.

“ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဘျီဘးဘၣ်ဒီး တၢ်န့ၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်ပှၢ်လၢအမၤတၢ်န့ၣ်, ကမူဝဲလၢအပူၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၤဟ့ၣ်တၢ်မူအကျဲခိဖျိစါမိၤၤအတၢ်မၤလိာ်ဆူပှၢ်အံၣ်စရုလးအပူၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပှၢ်အံၣ်
စရုလးဖိတဒိကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, ပှၢ်ကညီသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်လီၤတူၢ်လီၤ
ကံာ်အိၣ်အါမၤလၢကလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်ယုၤအတၢ်မၤလိာ်လၢ အလၢပှဲၤဝဲအဖိခိၣ်လီၤ. ကျဲအဝဲအံၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဖဲကစၢ်ခရံၣ်
တချုးဟဲလီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်အဆၢကတီၢ်အခါ, လၢပှၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီးပှၢ်အံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤ
အကျဲ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတၢ်သံအကျဲလၢအမ့ၢ် ကျဲလၢအလဲၤတဘျီဆူ တၢ်သံအပူၤန့ၣ်လီၤ. (ကလၢတံ ၂:၁၆)

**“ကျဲတဘျီလၢဘၣ်တၢ်အိးထီၣ်အီၤဖဲ, စါအလဲၤဒၣ်အစါဆူကစၢ်ခရံၣ်အစါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သံအကျဲ
လၢအမ့ၢ်ကျဲလၢအလဲၤလီၤ.”**

၂. ကျဲခံာ်တဘျီ - ကျဲလၢအအံၣ် (The Narrow Way)

ကျဲတဘျီအံၣ်ဘၣ်တၢ်အိးထီၣ်အီၤဖဲကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤတူၢ်သံအသးလၢ သ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.
ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်စုၤတြီၤ ၁၀:၁၉-၂၆ န့ၣ်လီၤ.

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ဒီပှၢ်ဝဲၢ်သ့ၣ်စၢ, မ့ၢ်ပအိၣ်ဒီးပသးခုတလှၢ်လၢပကလဲၤန့ၣ်ဆူအလီၢ်စီဆ့အပူၤ
လၢ ယုၣ်ဂ္ၤအသ့ၣ်အဃိ,”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်တူၢ်သံအသးအဃိကျဲအသီလၢအမ့ၢ်တၢ်မူအကျဲန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အိးထီၣ်ဝဲ
လီၤ. ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၇:၁၄ န့ၣ်လီၤ.

**“မ့ၢ်ကျဲစၢမ့ၢ်အအံၣ်, ဒီးကျဲမ့ၢ်အဆံးလၢအဆုၣ်တၢ်မူန့ၣ်, ဒီးပှၢ်လၢအထံၣ်န့ၣ်အီၤ တဖၣ်
အိၣ် ဖျၢၣ်လီၤ.”**

ကျဲတဘျီအံၣ်မ့ၢ်ကျဲလၢအသိးဒီးဆုၣ်ပှၢ်ဆူတၢ်မူအထူအယိာ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤစံးဘၣ်ပှၢ်, ပကဘၣ်လဲၤန့ၣ်
ဆူကျဲအဝဲအံၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၇:၁၃ န့ၣ်လီၤ.

“လဲန့ၣ်လၢကျဲၣ်စၢၤ အအံၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကျဲၣ်စၢၤမ့ၢ်အလံၢ်, ဒီးကျဲၣ်မ့ၢ်အဒိၣ်လၢ အဆူၤ ဝဲဆူ တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤန့ၣ်, ဒီးပုၤလၢအလဲန့ၣ်လၢအီၤတဖၣ်အိၣ်အါဂၤလီၤ.”

“တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ် ဝဲတြီၤလၢ အအံၣ်ဒီးကျဲၣ်လၢအအံၣ်ဆူပုၤဆူတၢ်မူအထူအယိၣ်လီၤ.”

ကျဲၣ်အအံၣ်တဘိအံၤမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ဆူပုၤဆူတၢ်မူအထူအယိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ဖဲကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤဆူးကွံၣ်လီၤအသးအခါ, တၢ်လုၢ်ဟံၣ်အယၣ်ဘျးလီၤအသးန့ၣ်, သ့ၣ်ဖးလၢအခိၣ်ဟံၣ်လၢ အခိၣ်ထံးလၢခံခိအခါန့ၣ်, တၢ်လီၤစီဆုံကတၢ်အလီၤဘၣ်တၢ်အိၣ်ထီၣ်အီၤလၢကျဲၣ်ဒ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်ပနီၣ်တခါလီၤ.

လံာ်မးသဲ ၂၇:၅၁ - ဒီးကွၢ်ကွၢ်, တၢ်လုၢ်ဟံၣ်အယၣ်ဘျးလီၤအသးန့ၣ်, သ့ၣ်ဖးလၢ အခိၣ်ဟံၣ်လၢအခိၣ်ထံး လၢခံခိလီၤ. ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဟူးဝး, ဒီးလၢမ့ၢ်လုၢ်ထီၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဖး”

“လံာ်လူၤကဵု ၂၃:၄၅ - ဒီးမ့ၢ်ခဲးလီၤဝဲ, ဒီးတၢ်လုၢ်ဟံၣ်အယၣ်ဘျးလီၤအသးန့ၣ်, သ့ၣ်ဖးထီၣ် လၢအသး ကံာ်ပူၤလီၤ.”

“လံာ်မၢ်ကူး ၁၅:၃၈ - ဒီးတၢ်လုၢ်အဟံၣ်အယၣ်ဘျးလီၤအသးန့ၣ်, သ့ၣ်ဖးလၢအစိးဟံၣ်လၢ အခိၣ်ထံး, ခံခိလီၤ.”

တၢ်လၢယၣ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်အတီၣ်ဒိၣ်မးဒီးဃာၣ်ကိးလီၤ. ပုၤလုၢ်တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲ တန့ၢ်ဘၣ်အယိ, ဘၣ်တီၤလီၤအသးဝံၤမး, ဘၣ်လဲန့ၣ်ဆူတၢ်လီၤစီဆုံအလီၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ယၣ်ဘျးသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်မၤအသးလၢဘၣ်သ့ၣ်ဖးဘၣ်အသးအယိ, မ့ၢ်တၢ်လီၤကမၤမၤဒီးတၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤလးတမံၤလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးယၣ်ဘျးလီၤအသးသ့ၣ်ဖးအသးခံခါအတၢ်ဂ့ၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်အရ့ဒိၣ်န့ၣ်ပကဃုသ့ၣ်ညါ ဘၣ်ဖဲ, ဧၤတြီၤ ၉:၂-၈ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ကတဲာ်ကတီၤဒဲတဖျၢၣ်အဆၢခိၣ်ထံးန့ၣ် အိၣ်ဒီးမ့ၢ်အူဒၢအဖိၣ်ပုၤဒီးစီၤနီၤခိၣ်, ဒီးတၢ်မဲာ်ညါအကိၣ်, ဒီးကိးဝဲလၢလီၤစီဆုံလီၤ. ဒီးလၢယၣ်ဘျးလီၤအသးခံဘၣ်တဘျးအမဲာ်ညါန့ၣ်, ဒဲကိးဝဲလၢ တၢ်စီဆုံ ကတၢ်အိၣ်ဝဲလီၤ. ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်လုၢ်လီၤထူ, ဒီးတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ အတလါဝီၤ အသးလၢ ထူဒီးဖျၢၣ်အိၣ်ဒီးလီၤစီထူ လၢမၤန့ၣ်အိၣ်လၢအပူၤ, ဒီးစီၤအဟၢရိၣ်အနီၣ်ထိးဘိလၢ အဒိးထီၣ်, ဒီးတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤအလၢာ်ဘၣ်ဘၣ်တဖၣ် န့ၣ်လၢအပူၤလီၤ. ဒီးလၢအဖိခိၣ်န့ၣ် တၢ်လၢကဝီၤ အခုရူၣ် လၢ အကဒုဘၣ်မၤပူၤဖျးတၢ်အလီၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ. လၢအဝဲန့ၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤပကတီၤ တၢ်ခဲကနံၣ်အံၤ လီၤ တၢ်လီၤဆဲးအလီၤတအိၣ်ဘၣ်.

ဒီးတၢ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ကတဲာ်ကတီၤအသးခံန့ၣ်ဒီး, ပုၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်တဖၣ် လဲန့ၣ်ဆူဒဲ အခိၣ်ထံး တဖျၢၣ်န့ၣ် အပူၤ, တဘိယုၢ်ဃီဒီးမၤတၢ်မၤလီၤ. မ့ၢ်ခဲဖျၢၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်, ပုၤလုၢ်တၢ်အခိၣ်လဲန့ၣ်တက ဃီတနံၣ်တဘျးတနံၣ်တဘျးအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်, လၢအပာ်ထီၣ်လၢအကီၢ်ဒ်ဝဲ, ဒီးလၢပုၤဂီၤမ့ၢ်အတၢ်ကမၤ အကီၢ်လီၤ. ဖဲဒဲခိၣ်ထံးအိၣ်ဒဲးအဖၢမ့ၢ်န့ၣ်, သးစီဆုံဒုးန့ၣ်ဝဲလၢတၢ်စီဆုံတဖၣ်အကျဲတအိၣ်ဖျါထီၣ်ဒဲး ဘၣ်.”

ကစၢ်ယွၤမၤလိာ်စီၤမိၤရှုလၢကဘၣ်ဘျီထီၣ်တၢ်လုၢ်အဒဲအပူၤန့ၣ် မိအမၤတၢ်လီၤစီဆုံလၢကစၢ်ယွၤအကီၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါလၢအမ့ၢ်မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်ဒီးကစၢ်ယွၤအိၣ်တၢ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဝီၤတခါလၢအအိၣ်လၢတၢ်လီၤစီဆုံအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤပကဃုသ့ၣ်ညါ ဘၣ်ထံထံဆးဆးလၢတၢ်မၤလိာ်အနီၢ်ဂံၢ် (၃၁)န့ၣ်တက့ၢ်.

**တၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ကျဲလၢကလဲၤဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်လၢ
ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤးအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.**

ကျဲဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ပကကွၢ်ကဒီးလံာ်စီဆုံ **စ့ၤတြီ ၂:၃-၄** န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ပမ့ၢ်ပာ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဒိၣ်ထဲထဲအံၤ, လၢတၢ်နီတမံၤဘၣ်ဒီး, ပကဃုၢ်ပူၤဖျဲးဒိလဲၣ်. အဝဲ
န့ၣ်ပကစၢ် စံးဘၣ်တဲဘၣ်ဝဲလၢအခိၣ်ထံး, ဒီးပုၤလၢအန့ၢ်ဟူဝဲတဖၣ်န့ၣ်, မၤကံၢ်မၤကျၢၤက့ၤဒီးပုၤလီၤ.
ယွၤအုၣ်ယုၣ်အသးဒီး အိၤလၢတၢ်ပနီၣ်လီၤလး, ဒီးတၢ်လီၤလီၤလီၤလး, ဒီးတၢ်အစိကမိၤအါမံၤ, ဒီးသး
စီဆုံအတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, ဖဲအသးလီၤ.”**

တၢ်အဝဲအံၤပကကိးလၢ, တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဖးဒိၣ်တမံၤဒီးစီၤပီလူးကွဲးတၢ်ဘၣ်ဃးမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်
ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ **ဖဲလံးပံၤ ၃:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယဃုၢ်သဘျီၣ်ဆူတၢ်ပနီၣ်အအိၣ်, ဒ်သီးယကန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဘျူးဘၣ်ဃးဒီးယွၤ အတၢ်ကိး
ထီၣ်ထီလၢ ယုၣ်ဂ္ၤးခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.”**

ကျဲအအံၣ်လၢအဆုၢ်ပူၤဆူတၢ်မူအထူအယိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ပကကွၢ်ဖဲ **လံာ်ရီမုၤ ၂:၇** န့ၣ်လီၤ.

**“လၢပုၤလၢအဝံသးစူၤ မၤတၢ်ဂ့ၤဒီးယုတၢ်လၢကပီၤ, ဒီးတၢ်ယူးတၢ်ယိၣ်, ဒီးတၢ်သံတသ့ဘၣ်
တဖၣ်န့ၣ်, တၢ်မူအထူအယိၣ်လီၤ.”**

တၢ်လၢ, တၢ်သံတသ့ (Immortality) န့ၣ်အခိပညီကအိၣ်ဒိလဲၣ်.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤန့ၣ် ပုၤအါဂၤတသ့ၣ်ညါဝဲအခိပညီစ့ၢ်ကိးဘၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်သး (Soul)
န့ၣ်ပုၤအါဂၤ သ့ၣ်ညါဝဲလၢ, တၢ်အဝဲအံၤဟးဂီၤတန့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်သံဝဲဘၣ်ဆၣ်အသးန့ၣ်ဟးဂ့ၤဝီၤအသးန့ၣ်လီၤ.
ဘၣ်ဆၣ်လံာ်စီဆုံတခါသိၣ်က့ၤသီက့ၤပုၤဒ်လဲၣ်. **၁တံၤမသး ၆:၁၆**

“ပုၤလၢအသံတသ့ဘၣ်တဂၤယိၣ်,”

ပုၤတဂၤလၢအပူၤဖျဲးဒီးတၢ်သံ (သးလၢဟးဂီၤတသ့) န့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤတဂၤလဲၣ်. တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကစၢ်ယုၣ်
ဂ္ၤးဘၣ်, ဘၣ်မနုၤအယိၣ်လဲၣ်န့ၣ်, တၢ်စံးဝဲ **“ပုၤလၢပုၤကညီတထံာ်ဘၣ်နီတဂၤဘၣ်, ဒီးထံာ်ဝဲတသ့ဘၣ်”**
န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဝဲအံၤကမ့ၢ်ဒၣ်, ပာ်ကစၢ်လၢအအိၣ်လၢမူခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢထံးလၢသီအိၣ်ဝဲတဂၤဒီးပုၤဒီးသးလၢဟးဂီၤ
တန့ၢ်ဘၣ်တဂၤလီၤ.

**တၢ်ဖံးတၢ်ညါလၢအိၣ်ဝဲဒီးအသးသ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်တၢ်တု အိၣ်သီးတၢ်လၢ အဟးဂီၤသ့တၢ်
အပူၤလီၤ. နီၢ်သးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢမူခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟးဂီၤသ့ဒံးတကးဘၣ်, စီၤအၤဒၣ်
စ့ၢ်ကိးဘၣ်တၢ်တုအိၣ် လၢ, တၢ်လၢအဟးဂီၤသ့န့ၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ.**

တၢ်ဖံးတၢ်ညါလၢအသးအိၣ်ဘၣ်ဆၣ်, သံဝဲသ့န့ၣ်ပကိးလၢနီၢ်ခိအတၢ်ဟးဂီၤ (Mortal) ဒီး, တၢ်ဖံး
တၢ်ညါလၢ အသံတသ့ဒီးအိၣ်ပုၤဒီးနီၢ်ခိလၢဟးဂီၤတသ့န့ၣ်ပကိးလၢနီၢ်ခိလၢဟးဂီၤတသ့ (Immortal) န့ၣ်လီၤ.
တၢ်သံတအိၣ်လုၤတက့ၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်ဃးဒီးပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်အစၢၤအသ့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံာ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လူၤ
ကၣ် ၉:၆၀ န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယုၣ်ဂ္ၤးစံးဘၣ်အိၣ်, ပုၤသံန့ၣ်, မံအုၣ်ကွံာ်အပုၤသံဒၣ်ဝဲတက့ၢ်. မ့ၢ်နဲဒၣ်အံၤ လဲၤစံာ်တဲၤ
တဲလီၤ ယွၤအဘီအမ့ၢ်အဂ့ၢ်တက့ၢ်.”**

ပုဂံကညီလာအလီ၊ စာလီ၊ သွဲလံ၊ စီအေဒေ၊ လာအမ္မာအဖိသွဲတဖန်နဲ့၊ အဝဲသွဲတဖန်သံဝဲသွဲဒီး၊ မှာစွာကီးပုဂံလာအသံတွာဝဲလီနဲ့ပထံဘန်လီ။ ဘန်မနုအပိလဲနဲ့၊ စးထီပဲပုဂံကညီသွဲတဖန်အတံဒိ ကနန်တအိန်အပိဘန်ဟးထီဘန်ဝဲလာ ဧဒုဒုတသန်အလီအခါနဲ့၊ ပုဂံကညီသွဲတဖန်နဲ့အိန်ဖျဲဒန်တံ လာတံသံအပူဒီး၊ အဝဲသွဲတဖန်ဃုထာကုသးသမူလာအထူအယိတ်တသုလာဘန်နဲ့လီ။

ဘန်ဃးဒီးကစာယုန်ရှူးအဂုန်နဲ့၊ ပထံဘန်ဒိအံလီ။

“လံလီနီဖျါ ဘး၁၈ - ဒီးယမ္မာပုဂံလာအမူ၊ ဒီးပုဂံလာအသံတွာ၊ ဒီးကွာ်ကွာ်၊ ယမူလီထူလီ ယိတ်၊ ဒီးယအိန်ဒီးတံသံဒီးပျူပူအနီန်ဝံလီ။”

မှာဝဲလီ။ ကစာယုန်ရှူးအကစာဒန်ဝဲ၊ တူင်သံအသးလာသွဲဖျာ်ထုန်စုညါအလီဒ်ပုဂံတကလာ အအိန်ဒီး တံလာတံပုဂံအပူလီ။

လံမးသဲ ၂၇:၅၀

“ဒီးတုယုန်ရှူးကီးပသူထီန်ကဒီးလာအကလုဖးဒိန်ဝံဒီး၊ အသးဟးထီန်ဝဲလီ။”

ပဘန်ပလီပသးဘန်ဃးဒီး၊ လံစီဆုံလာအမ္မာ၊ လံလီနီဖျါ ဘး၁၈ အတံကွဲးလာအမ္မာ **“ဒီးယမ္မာပု လာ အမူ၊ ဒီးပုဂံလာအသံတွာ၊”** နဲ့လီ။ ဘန်ဆန်၊ လာသးသီအတီပူနဲ့၊ အပံကစာယုဂံဟွာ်ကုအီလာ တံမူအထူအယိတ်လာအီဒီး၊ ခဲကနန်အံအိန်မူဝဲဒ်နီသးတကပဒီးပုဂံဝဲဒီးတံသံတသုနဲ့လီ။ ပုဒီးတံမူအထူ အယိတ်ဆူဟီန်ခိန်အစီစီအယုန်ဃုန်နဲ့လီ။

ပကကွာ်စွာကီးလံစီဆုံလာအမ္မာ **၂ပးတရူး ဘး၄** နဲ့လီ။

“ဒီးဟုန်လီလံစီကီးပုဂံလာတံစံးပတ် အဒိန်အမုာ် ဒီးအလုာ်ဒိန်ပူဒိန်၊ ဒ်သီးသု ကပူဖျဲဒီး တံဟးဂီလာ အကဲထီန်ဝဲလာဟီန်ခိန်ရုဂလာ ပသးကွဲတံအပိ၊ ဒီးနုယုန်တံ အလုာ်အလံာ် ဘန်ဃး ဒီးယွဂနဲ့လီ။ ”

တံဆာကတီခဲအံလာအမ္မာတံသးခုကစီန် အဆာကတီအပူနဲ့၊ ပုဂံလာအလုပိတ်ထွဲဒီးမးဘန်ကစာ ယုန်ရှူးအသးနဲ့တံကဟွာ်သါအဝဲသွဲတဖန်လာ၊ သးသမူလာအလီကံဒီးကစာယုဂနဲ့မှာ်ဒန်တံစံးပတ်လီ။

တံဂုာ်တမံအံမှာ်တံလီကမာကမန်တခါလီ။

ဘန်ဆန်၊ ဘန်ဃးဒီးတံဂုာ်အံနဲ့ ပကထံဘန်ဖဲ ၁ကရံနုသူး ၁၅:၅၃ ဒီးလံလီနီဖျါ ၂၀:၆ နဲ့လီ။

၁ကရံနုသူး ၁၅:၅၃ အဂုာ်ဒ်အံ၊ တံအုန်သံအံ၊ ဘန်သီးထီန်တံတအုန်သံဘန်၊ ဒီးတံသံ သုအံ၊ ဘန်သီးထီန်တံသံတသုဘန်လီ။

လံလီနီဖျါ ၂၀:၆ ပုဂံလာအဂီအိန်လာတံဂဲဆာထာန်အခိန်ထံးတတီအံ၊စီဆုံဝဲ၊ ဒီးဘန်ဆိန် ဂုလီ။ ပုဒ်နဲ့အသီးတဖန်အဖီခိန်၊ တံသံပုဂံထီန်ခံစုတစုနဲ့ အစီအကမီတအိန်ဘန်၊ မှာ်ကကဲထီန် ပုဂံလုာ်တံအခိန်ဘန်ဃး ဒီးယွဂ၊ ဒီးခရံ၊ ဒီးကဟဘန်တံဒီးအီအနုန်တကထီလီ။

လံစီဆုံဖိတဆာစံးဘန်ပု၊ တံဂဲဆာထာန်အခိန်ထံးတတီဒီး၊ တံအံနဲ့ပုဂံဝဲဒီးတံမူအထူအယိတ်ဒ် သီးကစာယုဂအသီးနဲ့မှာ်ဒန်တံစံးပတ်ဒီးစီပီလူးတခီကီးဝဲလာတံတီတံလီအခိန်သလူးနဲ့ပထံဘန်ဖဲ၊ **၂တံမသး ၄:၈** နဲ့လီ။

“တုအံ့ဆူညါတံတိတံလိ၊ အိန်သလုးလာ ကစာ်ပုစံင်ညိန်ကွီအတိအလိတဂ၊ ကဟုန် လီ၊ ယလုမုန်နုနု၊ အိန်ပတ်လိအသးလာယကီ၊ ဒီးထဲယတဂစီတမုန်ဘန်၊ မုန်ကယံပုလု အအိန်ဒီး အတံအိန်ဖျါခဲလတ်အကီနုနုလီ။”

စီပီလူး ကတိကဒီးတံဆူပုခရံင်ဖိတဖန်ခဲလတ်နု ပထံင်ဘန်ဖဲ လံင်ရီမု ၁၂:၁ နုနုလီ။

“မလးဒ်နုဒီး၊ ပုသုန်ဝဲသုန်စာ၊ ယယုကညးသုလာယွအတံသးကညိတဖန်အယိ၊ ဒ်သိး သုကပတ်သုနီခိလာ တံလုမုစီဆုံ၊ တံဘန်ယွအသး၊ လာအမုန်သုတံမအဂုအဘန်လီ။”

စီပီလူးစံးဘန်အဒီပုဝဲ (ပုခရံင်ဖိ) သုန်တဖန်လာ၊ အဝဲသုန်ကပတ်အနီခိလာတံလုမုစီဆုံအပူနု မုဒ်တံဘုကညးလီ။ အခိပညိကအိန်ဒ်လဲင်. ပဘန်ပတ်အနီခိလာတံလုမုစီဆုံအကီနုနုလီ။ ပကကွါကဒီးဖဲ လံင်ဖဲလံးပံ ၁:၂၉ ဒီး ၂တံမသး ၂:၁၁-၁၂ နုနုလီ။

ဖဲလံးပံ ၁:၂၉ - အဂုဒ်အံ၊ တံဟုန်သု လာခရံင် အကီထဲ လာသု ကစုကု နံကုအိ တမုန်ဘန်၊ မုလာသု ကဘန်တံနးတံဖျိန်လာအကီစုကီးလီ။

၂တံမသး ၂:၁၁-၁၂ - တံကတိအမုန်အတိမုန်တံအံ၊ ပမုန်သံဃုန်ဒီးအိဒီး၊ ပကမုဃုန်စု ကီးဒီးအိလီ။ ပမုန်ဝဲသးစုတံဒီး၊ ပကကဲဃုန်စီပု ဒီးအိစုကီးလီ။ ပမုန်သမာအိဒီး၊ ကသမာစု ကီးပုလီ။

မုဝဲလီ။ ပဝဲပုခရံင်ဖိသုန်တဖန်နုတမုန်ဘန် ထဲလာတံနုစုကီးဘန်၊ ဘန်အိန်ဒီးတံယူးယိန်ပတ်ကဲ ဒီးပဘန်လုကစာ်အသးတဘိယုန်နုနုလီ။

ဘန်ဆန် တံအခွဲးအယတ်တမံအံ၊ ဘန်တံထံင်အိလာ ပုစုဂုနုနုလီ။

လာတံနုနုအယိ ကျဲလာအအံင်နု မုဒ်ကျဲအဝဲအံလီ။ ပုအါဂုတနုပတ်တံအံနုနုဘန်၊ ပုနုပတ်ကမုန်တံ အိန်အါမးလီ။ ပကလဲကဒီးဆူ လံင်မးသဲ ၁၉:၂၄ နုနုတက့။

“မကဒီးတစု၊ ယစံးဘန်တဲဘန်သုလာ ကီလုအူးဝဲဖျိထးအမံင်ခံ၊ ညိန် ပုအထူးအတိ လဲနုဆူ ယွအဘိအမုန်တက့လီ။”

လံင်စီဆုံဖိတဆာအံဘန်တံပတ်ဖျါထိန်ကဒီးအိဖဲ လံင်မံကူး ၁၀:၂၅ ဒီးလံင်လုကန် ၁၈:၂၅ နုနုလီ။ အခိပညိအိန်ဒ်လဲင်. ဘန်ဃးဒီးလံင်စီဆုံဖိအဆာအံပတဘန်ဟံးနုအခိပညိဒ်တံကွဲးအသိးနုနုဘန်. ကစာ်ယုန် ဂူးမုန်စံးတံနုနုအဝဲကတိလဲလာတံဒ်တံတံအပူလီ။

ကစာ်ယုန်ဂူးအဲဒ်ဒီးစံးတံဘန်ဃးဒီး ဝုယဂုရုလုန် အပဲတြီဖးဒိန်လာအအိန်လာ ဝုကရုအတြီနုနုလီ။

ဖဲမုလီနုနုအခါဝုအပဲတြီဖးဒိန်ဘန်တံကးတံအိဘန်ဆန်ပဲတြီအဖိလတ်နုနု၊ ပုနုတဂအကီနုနု အိန် လီပတ်လီ။ ပုကုန်တံကတံသုန်တဖန်၊ ဘန်ပတ်လီအတံပီးတံလီဝံမး၊ ပုနုတဂဒီးအကီလုအူးဘန်နု ဝဲဆူဝုအပူလီ။ လဲနုဆူဝုပုဝံမးဘန်တီထိန်ကုအတံပီးတံလီဆူကီလုအူးအပျိဒီး၊ တံလဲတံကု လာကဘန်လဲဝဲနုနု၊ လဲဝဲစုကီးနုနုလီ။

မှားဝဲလီ။ တာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မှားဝဲဒၣ်ကီၤလၢအူး တဒုဝၣ်ဖျိထးအမဲၢ်ခံလၢ အမှားပဲတြီဖိန့ၣ်လီၤ။ ဘၣ်ဆၣ် ပှၤထူးပှၤတီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢ၊ တာ်အံၤန့ၣ်မှားကီၤဒိၣ်မးလီၤ။ ကီၤဘၣ်ဆၣ်တာ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်ဘၣ် မၤအသးန့ၣ်လီၤ။

ဒိန့ၣ်အသိး၊ လၢပှၤအါဂၤအဂီၢ်န့ၣ်၊ တာ်လၢပလူပိၣ်ထွဲကစၢ်ခရံၣ်အခံဒီးပဘၣ်ယူးယီၣ်ပာ်ကဲအီၤလၢ ပသ့ၣ်ပသးဒီးဖျါန့ၣ်မှားကီၤဒိၣ်မးလီၤန့ၣ်မှားတာ်ဆိကမိၣ်တမံၤလီၤ။ ဘၣ်ဆၣ်ပမှားသးအိၣ်ဒီးတာ်တဖၣ်ကဘၣ် မၤအသးလီၤ။ မ့တမှားဘၣ်န့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးတစံးကတီၤတာ်ဒိန့ၣ်အသိးဘၣ်န့ၣ်ပဘၣ်သ့ၣ်ညါလီၤ။

ဘၣ်ဃးဒီးပှၤခရံၣ်ဖိအတာ်ဖဲးတာ်မၤဒီးသးသမူအဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ တာ်မၤလိလၢအကဟဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢအမှားတာ်မၤလိအနီၢ်ကံ (၁၇,၁၈,၁၉) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

လၢတာ်န့ၣ်အဃိ၊ ဒီပှၤဝဲၣ်သ့ၣ်သုဇာ၊ ကျဲလၢအအံၣ်အဝဲအံၤန့ၣ်ဆှၢပှၤဆူမူခိၣ်ဘီမှားန့ၣ်လီၤ။

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူကျဲသ့ၣ်တဘိလၢအမှား ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်ကဘၣ်လဲၤဝဲကျဲတဘိလၢအမှား တာ်ဒဲးဘးအကျဲဒ်ပစံးတာ်အသိး၊ ကျဲလၢဆှၢပှၤဆူတာ်သံန့ၣ်လီၤ။

ကျဲတဘိအံၤမှားဒ်ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်ဒီးပှၤတသ့ၣ်ညါ၊ တနၢ်ဟူးဘၣ်ဝဲဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ် လီၤ။ လၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တာ်မုာ်လၢကအိၣ်ဒ်လဲၣ်။ ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်တမှားလၢပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်တမှားဘၣ် ဧါ။ တာ်ဂ့ၢ်အံၤပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ် **၁ယီၤဟာ် ၂:၂** န့ၣ်လီၤ။

“ဒီးအဝဲဒၣ်မှား တာ်မၤပှၤဖျဲးပတာ်ဒဲးဘး၊ ဒီးတမှားဘၣ်ထဲပတာ်ဒဲးဘး ပဝဲဧါဘၣ်။ မှားပှၤဟီၣ် ခိၣ်ဖိ ခဲလၢာ်အတာ်ဒဲးဘးစ့ၢ်ကီၤလီၤ။”

မှားဝဲလီၤ။ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတာ်တူၣ်သံအသးလၢ သ့ၣ်ဖျါထူၣ်စုညါအဖီခိၣ်န့ၣ် တမှားထဲလၢ၊ ပဝဲတာ်အိၣ် ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတာ်ဒဲးဘးဘၣ်၊ မှားစ့ၢ်ကီၤပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အတာ်ဒဲးဘးအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁တာ်မသး ၂:၆** န့ၣ်လီၤ။

“အဝဲဒၣ်န့ၣ် မှားပှၤကညီယုၣ်ဂူးခရံၣ်တက၊ လၢအဟ့ၣ်လီၤဒၣ် အသးလၢ တာ်ပှၤက့ၤလၢ ပှၤခဲ လၢာ်အဂီၢ်၊ လၢအကဘၣ် အုၣ်အသးဖဲ အမှားအလါဘၣ်န့ၣ်လီၤ။”

လၢတာ်န့ၣ်အဃိ၊ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်ကမၤန့ၣ်တာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတာ်တူၣ်သံအသး လၢ သ့ၣ်ဖျါထူၣ်စုညါန့ၣ်လီၤ။

လၢတာ်န့ၣ်အဃိ ကျဲအဝဲအံၤမှားဒၣ် ကျဲသ့ၣ်တဘိလၢ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်လီၤ။

ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤန့ၣ်တာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဒ်လဲၣ်။

လံာ်ဝံယရှါယၢ ၃၅:၈ - ဒီးဖဲန့ၣ်ကျဲမှားဒီးကျဲဖိကအိၣ်၊ ဒီးတာ်ကကိးအီၤလၢကျဲဖီဆ့ၣ်၊ ဒီးတာ် တကဆီဘၣ် တပိာ်ဘၣ်အီၤဘၣ်၊ ဒီးကအိၣ်ထဲလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်၊ ဒီးပှၤပိာ်ကျဲ၊ ဒီးပှၤလၢအတမၤလိဘၣ် တာ်ဘၣ်န့ၣ် တဟးဖျိး ကျဲန့ၣ်ဘၣ်။

၃. ကျဲသာဘိတဘိ (ကျဲမှားဒိဉ်) The High Way

“ဒီးတၢ်တကဆိဘၣ်တပိၣ်ဘၣ်အိၣ်ဘၣ်, ဒီးကအိၣ်ထဲလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်, ဒီးပုၤဟီၣ်ကျဲ, ဒီးပုၤလၢအတမၤ လိၣ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်န့ၣ် တဟးဖျိးကျဲန့ၣ်ဘၣ်.”

တၢ်တကဆိဘၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ဒဲးဘးလုၢ်ဘၢအဝဲသ့ၣ်အယိ လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ် တၢ်မုၢ်လၢတအိၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်. ပုၤလၢအတမၤလိၣ်ဘၣ်တၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤဟးဂီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်စံးထီၣ်ပတြာၤ ၁၄:၁** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤဟးဂီၤဖိစံးလၢအသးကံာ်ပုၤ, ယွၤတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အာဝဲသီဝဲလီၤ. မၤလံာ်တၢ်သးဘၣ်အာအတၢ်မၤလံာ်. ပုၤမၤတၢ်ဂ့ၤတအိၣ်ဘၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပုၤဟးဂီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤကူၣ်သ့ကူၣ်ဘၣ်ဒီးပုၤလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဲကန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်စံးကတိၤတၢ်, ကံာ်ကံာ်ကျၢၤကျၢၤဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤတအိၣ်ဘၣ်, ပုၤတ့တၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအသးလၢဟီၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်န့ၣ်ဆၢၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆၢကတိၤတခါဒီးတခါအဘၣ်စၢၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိတလဲကွံာ်အိၣ်လၢန့ၣ်ဆၢၣ်အယိလီၤန့ၣ်စံးဝဲဒၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်တဖၣ်အယိ, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ် (Theory) ဒီး

လုၢ်ဘၢကွံာ်တၢ်သ့ၣ်ညါယွၤခဲလၢာ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၢၣ် ဒ်လံာ်စီဆ့အတၢ်ကွဲးအိၣ်ဖဲ **ဝံယရှါယၤ ၂၉:၂၄** န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“ဒီးပုၤလၢအသးဟးဖျိးတၢ်န့ၣ် ကသ့ၣ်ညါတၢ်ကူၣ်သ့, ဒီးပုၤလၢအကဒူးကဒုၣ်တၢ်, ကမၤလိတၢ်လီၤ.”

ပကလဲၤကဒီးဆူ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပိၣ်ဘၣ်ဃးဒီး ကျဲသာဘိတဘိအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဝံယရှါယၤ ၃၅:၉ - ဒီးခုယုၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဖဲန့ၣ်ဘၣ်, ဒီးတၢ်ဒူတၢ်ဃိၤတပိၣ်ဘၣ်အိၣ်, ဒီးတအိၣ်ဘၣ်ဖဲန့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်မ့ၢ်ပုၤဒီးပုၤက့ၤအသးကလဲၤတၢ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆ့ဖိတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, ခုယုၢ်တအိၣ်လၢဘၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ခုယုၢ်အဝဲအံၤတမ့ၢ်ဘၣ် ဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိခုယုၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ် ၁ပုးတရူး ၅:၈** န့ၣ်လီၤ.

“ကီၤသုသးတက့ၢ်. ဆိးသီတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒ်ခုယုၢ်ကညီၤရုၢ်ရုၢ်အသိးန့ၣ်, သုဒုၣ်သုဒါမုၢ်ကီၤလံာ်ဟးဂ့ၤဝီၤယုပုၤလၢအကယုၢ်လီၤဝဲလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ခုယုၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်ကဘၣ်တၢ်စၢၤဃးအိၣ်ဒီးဒ်သိးအသုတလီၤန့ၣ်ဘၣ်ပုၤကညီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲ လံာ်လိၣ်ဖျါ ၂၀:၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးအနံၣ်တကထီၣ်တရူးပုၤထီၣ်ဒဲးဘၣ်ဒီး,ဒ်သိးအသုတလီၤန့ၣ်ပုၤအကလုၢ်ကလုၢ်တဂ့ၤဒီး, တုၢ်လီၤအိၣ်ဆူတၢ်ဃိၣ်ပုၤ, ဒီးကးတံာ်ဃာ်အိၣ်. ဒီးပာ်တၢ်စဲပနီၣ်ဃာ်လၢအဖိခိၣ်လီၤ. တၢ်တဖၣ်န့ၣ်အလီၢ်ခံဒီး, ကဘၣ်ထူၣ်ဖျိးတဖၣ်ဖိလီၤ.”

ပကကွံာ်ကဒီးလံာ်စီဆ့လၢအမ့ၢ်, **ဝံယရှါယၤ ၃၅:၉-၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်ဒူတၢ်ဃိၤတပိၣ်ဘၣ်အိၣ်, ဒီးတအိၣ်ဘၣ်ဖဲန့ၣ်ဘၣ်.”

ပထံဘဝဘဝတိုလောကယုန်နုန်မှိန်ဒုန် မှိန်ကီလိလိစတုန်လီ။ ဒိနုန်အသိးတိုလော၊ တိုဒုတိုပိစိုကီး မှိန်ဒုန် တိုပနီန်တခါဒီး၊ တိုဒုတိုပိအစီပဟနုန်မှိန်ဒုန်ခယုန်အသိးတိုခံမံအံနုန်ကမှိန်ဒုန်တိုတမံပိလီနုန်ပသုန် ညါဘဝလီ။

တိုသုန်တဖုန်နုန်မှိန်ဒုန် မှိန်ကီလိလိစတုန်အတိုကုန်သုကုန်ဘဝဒီးတိုဂိုအခိန်ဆာန်စိုကီးလီ။ ပက ဟုန်တိုအဒိအတံလောအမှိန် မှိန်ကီလိလိအတိုမသုန်တဖုန်လောအမှိန်၊ တိုဆါသံးအလီ၊ ပုလိန်ကွဲတိုစိုအလီ၊ ပုမကမုန်မုန်ကမုန်ခွါတိုအလီ၊ တိုဂိုမူလောအတဂုအလီဒီး TV သုန်တဖုန်နုန်လီ။ တိုသုန်တဖုန်နုန် ဆု ပုဆုတိုဒီးဘးအကျဲဒီးဆုတိုသံအစုပုနုန်လီ။ တိုသုန်တဖုန်နုန်ကလီမံကွံဝဲဒီး၊ **“တအိန်ဘဝဖဲနုန်ဘဝ”** နုန်ကလောထီန်ပွဲထီန်ဝဲလီ။

လောကျဲအဝဲအံအပူနုန် တိုဒီးဘးဒီးတိုလုပစီသုန်တဖုန် တအိန်လောဘဝနုန် ပကထံဘဝလီ။

တိုလောဟီန်ခိန်အသိအတိုရဲန်လီကျဲလီကအိန်ထီန်ဘဝဝဲလီ။

ဝဲယရှါယု ၃၅:၉-၁၀ - မုမှိန်ပုဒီးပုကုအသးကလဲတိုဖဲနုန်လီ။ ဒီးပုလောယုပုကုအိနုန်၊ ကဟဲကုဆု စံယိန်အိန်ဒီးတိုသးဝဲန်၊”

တိုအဝဲအံမှိန်ဒုန် **“Ransom of the Lord”** နုန်လီ။ ဒိပစံးတိုအသိး၊ ဒီးပုလောယုပုကုအိနုန် ကဟဲကုဆု စံယိန်အိန်နုန် ပထံဘဝလီ။ အခိပညီနုန် မှိန်ဒိအံလီ။ ပုဟီန်ခိန်ဖိလော ဟးဖိုးကျဲသုန်တဖုန် ကဟဲ ကုနုန်လီ။ အဝဲသုန်တဖုန်နုန်လောကျဲလောအလဲတတိအပိ၊ လဲနုန်ဆုတိုဟးဂီ၊ ဒိပစံးတိုအသိး၊ ဆုတိုသံနုန် လီ။ ဘဝဆုန်မှိန်လောကစံခရံန်အတိုအုန်ကုခိန်ကုအပိ၊ အဝဲသုန်တဖုန်ဂဲဆောထာန်လောတိုသံအပူနုန်လီ။

ဝဲဒါနုးယုလး ၁၂:၂ - ဒီးပုလောအမဲဝဲလောဟီန်ခိန်အကမုန်အကျါအါဂုနုန် ကဖုသံနီန်ထီန် လီ။

ဘဝမနုအပိလဲန်နုန် ဘဝဃးဒီး တိုဂဲဆောထာန်သမူထီန်ကုအဆောကတိုကအိန်ဝဲအဂုနုန် ပထံဘဝ ဖဲ၊ **၁ကရံန်သုး ၁၅:၂၂** နုန်လီ။

“အဂုဒိအံ၊ ဒိပုခဲလောသံဝဲလောစီအဒုန်အပူအသိးနုန်၊ ပုခဲလောကဘဝတိုမမူထီန်ကု အိလောခရံန်အပူ၊ ဒိနုန်အသိးလီ။”

ပုခဲလောကဘဝတိုမမူထီန်ကုအိအဂုနုန်၊ စီပိလူးစိုကီးကွဲးတိုဖဲ **လံာ်မတို ၂၄:၁၅** စိုကီး နုန်လီ။

“ဒီးယကအိန်ဒီးတိုမှိန်လိာ်ဘဝဃးဒီးယုလောအဝဲသုန်အကစံဒုန်ဝဲအာန်လီအိလီ၊ လောပုသံ အတိုမှိန်ဂု၊ တတိဘဝမှိန်ဂု၊ ကဂဲဆောထာန်ကုလီ။”

ကစံယုအတိုဘဝအသးလော အမှိန်ပုခဲလောအဂီနုန် ပကထံဘဝဖဲ၊ **၁တံမသုး ၂:၃-၄** အသိးနုန် လီ။

“အဂုဒိအံ၊ တိုနုန်မှိန်တိုအဂု၊ ဒီးတိုဘဝယုအသးလော အအုန်ကုခိန်ကုပုလီ။ အဝဲဒုန် နုန် ဆာဝဲလောပုကညီခဲလော ကတုလော တိုအုန်ကုခိန်ကုအိ၊ ဒီးကသုန်ညါထီန် တိုမှိန်တိုတီ နုန် လီ။”

မှားဝဲလီ။ တာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မှားဒၣ်ကစၢ်ယွၤ အတာ်ဘၣ်အသးလီၤ။ တာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဟဲဝဲဒီး တာ်ကကဲထီၣ် အသးဒ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ။ တာ်ဆာကတီၢ်ဘူးထီၣ်လဲဝဲလီၤ။ ပကဆိကမိၣ်တာ်စံးကတိၤလၢအမှါ **“ကတုၤလၢတာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ”** န့ၣ်မှါတာ်မနုၤလဲၣ်။ မှားဒၣ်လံာ်စီဆုံအတာ်ကတိၤဒီးအခီပညီန့ၣ်မှါဒၣ် တာ်အုၣ် က့ၤခိၣ်က့ၤလၢတာ်သံအပူၤဒ်သီးအကမူထီၣ်ဝဲလီၤ။ ဘၣ်ဃးဒီးပုၤကလုာ်ခဲလၢာ်အတာ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ အဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆုံပာ်ဖျါဝဲဒၣ်အပတီၢ်အိၣ်ခံပတီၢ်လီၤ။ အဆိကတာ်အပတီၢ်န့ၣ်မှါဒၣ်ပူၤဖျဲးလၢတာ်သံဒီးခံ ပတီၢ်တပတီၢ် န့ၣ် မှါဒၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ပူၤဖျဲးလၢတာ်ဒဲးဘးဒီးအတာ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအဂ့ၢ်လီၤ။

လၢတာ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အံၤအဃိ ပုၤအါဂၤကဂဲၤဆာထၢၣ်လၢတာ်သံအပူၤဒီး, ကသ့ၣ်ညါထီၣ်က့ၤတာ်မှါတာ်တီ အကလုာ်ကထါလီၤ။

ပကဖးကွၢ်ကဒီး **လံာ်လူၤကဉ် ၁၃:၂၉-၃၀** န့ၣ်တက့ၢ်။

“ဒီးပုၤကဟဲလၢမှါန့ၣ်, ဒီးမှါထီၣ်, ဒီးကလံာ်ထံး, ဒီးကဆုၣ်နီၤလၢ ယွၤအဘိအမှါ အပူၤလီၤ။ ဒီးကွၢ်ကွၢ်, ပုၤအိၣ်လၢ ခံတဖၣ်န့ၣ်ကအိၣ်က့ၤလၢညါဒီး ပုၤအိၣ်လၢညါတဖၣ်န့ၣ်, ကအိၣ်က့ၤ လၢ ခံလီၤ။”

တာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤကလဲၤဒၣ်လၢတာ်အဂ့ၢ်အဂီၤဒီးကလဲၤဒၣ်ဒ်တာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤအသးလီၤ။ ပုၤလၢအသံ လၢခံကတာ်န့ၣ် ကဂဲၤဆာထၢၣ်အဆိကတာ်ဒီး, ပုၤလၢအသံအဆိကတာ်, ဒ်ပစံးတာ်အသးစီၤအဒၣ်အဒုၣ်ဖိထၢ ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဂဲၤဆာထၢၣ်လၢခံကတာ်လီၤ။

ဘၣ်ဃးလၢတာ်ဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအခါန့ၣ်, ပုၤလၢအသံတ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကဂဲၤဆာထၢၣ်ဒ်သီး တချူးလၢတထံၣ်ဘၣ်တာ်သံအခါန့ၣ်အိၣ်ဒီးနီၢ်သးနီၢ်ခိၣ်ခံမံၤခံကတြၢအသးလီၤ။ အတာ်ဆီတလဲတာ်တအိၣ်ဘၣ်နီ တစဲးဘၣ်, တာ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စီၤယီၤဘး ၁၉:၂၆-၂၇** န့ၣ်လီၤ။

“ဒီးလၢခံက့ၤန့ၣ် ကဂဲၤဆာထၢၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ဒီးလၢယဖံးအလီၢ်ခံန့ၣ် တာ်မၤဟးဂီၤ ယညၣ် အံၤဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ယကထံၣ်ဘၣ်ယွၤလၢ ယဖံးယညၣ်လီၤ။ ယကလုာ်တဖၣ်လၢာ်ဝဲလၢယသအိပူၤ ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ယကထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢယဂီၢ်ဒၣ်ယဲ, ဒီးယမဲာ်ကထံၣ်ဘၣ်အီၤ, ဒီးတမှါဘၣ်ပုၤဂၤဘၣ်,”

မှားဝဲလီၤ။ ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးအသကဲးပတ်, အလုာ်အလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တာ်ဆီတလဲတအိၣ်ဘၣ် စ့ၢ်ကီးလီၤ။

အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကပူၤဖျဲးဒီးတာ်ဒဲးဘးန့ၣ်လီၤ။ တာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီးကန့ၢ်သါဘၣ်တာ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟၢၣ် ၁၇:၁၇** န့ၣ်လီၤ။

“မၤစီဆုံအီၤလၢနတာ်မှါတာ်တီတက့ၢ်. နကလုာ်နကထါန့ၣ်မှါတာ်မှါတာ်တီလီၤ။”

လၢတာ်မှါတာ်တီ တာ်စိတာ်ကမီၤအဃိပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ကပူၤဖျဲးလၢတာ်ဒဲးဘးဒီးကစီဆုံထီၣ်ဝဲလီၤ။ လၢတာ် န့ၣ်အဃိပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူတာ်မှါတာ်တီအကျဲလီၤ။ တာ်သ့ၣ်တဖၣ်ကမၤအသးဒ်လဲၣ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ဝံယရှါယၤ ၂၉:၁၈ ဒီး ၃၂:၃ န့ၣ်လီၤ။

ဝံယရှါယၤ ၂၉:၁၈ - ဒီးတာ်လၢမှါတနံၤန့ၣ် ပုၤနီၢ်တအာန့ၣ်ကနီၢ်ဟူလံာ်အကလုာ်, ဒီးပုၤအမဲာ် ဘျီၣ်ကထံၣ်တာ်လၢ တာ်ခံးကျါဒီးတာ်ခံးသ့အကျါလီၤ။

ဝံယရှါယာ ၃၂:၃ - ဒီးပုလုအထံတံတဖၣ်အမဲၣ်တခံးဘၣ်, ဒီးပုလုအနၢ်ဟူတံတဖၣ် အနၢ်ကနၢ်ဟူတံလီၤ.

ပုဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်, ကပူၤဖျဲးလၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်အတၢ်သဒါဒီးကပွဲၤဝဲဒီးမဲၣ်ချံလၢအထံတံလၢနီၣ်သးတခီ ဒီး, ကနၢ်ဟူတံဘၣ်ဃးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ကီၤလံာ်လၢအမ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ကစၢ်မၤခံးပုၤ ကညီသ့ၣ်တဖၣ်အမဲၣ်ချံဘၣ်ဃးဒီးနီၣ်သးတကပၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၂ကရံၣ်သူး ၄:၄ န့ၣ်လီၤ.

“လၢအဝဲသ့ၣ်အပူၤဟီၣ်ခိၣ်အကစၢ်မၤခံးပုၤလၢအတဖၣ်တနၢ်ဘၣ်အသး, ဒ်သီးခရံၣ်လၢ အမ့ၢ် ယွၤအက့ၢ်အဂီၤတဂၤန့ၣ်အလၢကပီၤ, အတၢ်သးခုအကစီၣ်အတၢ်ကပီၤ, သုတကပီၤထီၣ်ဘၣ်အီၤတဂ့ၤ လီၤ.”

ပကကွၢ်ကဒီး လံာ်ဝံဃဘးကူၣ် ၂:၁၄ န့ၣ်တက့ၢ်.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်ကပွဲၤထီၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤအလၢကပီၤ, ဒ်ထံလုၢ်ဘာပီၣ်လဲၣ်အသီးန့ၣ် လီၤ.”

ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်တမံၤအံၤန့ၣ် ကရၤလီၤဘၣ်အသးဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်ညါန့ၣ်ကမ့ၢ် တၢ်ဒ်လဲၣ်.

ခဲကန့ၣ်အံၤန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအီၤလၢကျဲအါဘိလၢအမ့ၢ် (Media) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ် TV, Radio, တၢ်ဂီၤမူ, Internet, Computer သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ကျဲတဘိ အံၤပကကိးအီၤလၢကျဲအစီဆ့, ဒ်ပစံးတၢ်အသီးတၢ်လၢတၢ်ပွဲၤအကျဲန့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်အဃိတၢ်သံဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်တၢ်စ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဟါမၢ်တဆီဘၣ်တဆီန့ၣ်လီၤ.

ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ဝံယရှါယာ ၂၅:၇ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးလၢကစၢ်ကလိအံၤ ကမၤဟးဂီၤတၢ်မၤဘာမဲၣ်, တၢ်မၤဘာမဲၣ်လၢအအိၣ်လၢပုၤကိးကလုၢ် ဒဲးအဖီခိၣ်, ဒီးထံၣ်တဘ့ၣ်လၢအထါထံၣ်အသးလၢပုၤကိးကလုၢ်ဒဲးအဖီခိၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆ့တဆၢအံၤအခီပညီဒ်လဲၣ်. တၢ်ကွဲးအံၤမ့ၢ်ဒ်တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးလီၤ.

“တၢ်မၤဘာ” - လၢစီၤအၤဒ်အဃိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ် ဘၣ်တၢ်မၤဘာအီၤလၢတၢ်သံအထံၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ထံၣ်တဘ့ၣ်” - ထံၣ်တဘ့ၣ်လၢအထါထံၣ်အသးလၢပုၤကိးကလုၢ်ဒဲးအဖီခိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီးတၢ်တ ဘ့ၣ်လၢမၤဘာဘၣ်ပုၤခဲလၢာ်အမဲၣ်ချံဘၣ်ဃးဒီးနီၣ်သးတကပၤအတၢ်သ့ၣ်ညါလီၤ.

လံာ်ဝံယရှါယာ ၆၀:၂ - **အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ခံးကလုၢ်ဘာဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်ခံးသူပုၤကလုၢ်တဖၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယွၤ ကထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်, ဒီးအလၢကပီၤ ကအိၣ်ဖျါလၢနလီၤလီၤ.**

၂ကရံၣ်သူး ၄:၄ - **လၢအဝဲသ့ၣ်အပူၤ ဟီၣ်ခိၣ်အကစၢ်မၤခံးပုၤလၢအတဖၣ်တနၢ်ဘၣ် အသး, ဒ်သီး ခရံၣ်လၢ အမ့ၢ်ယွၤအက့ၢ်အဂီၤတဂၤန့ၣ်အလၢကပီၤ, အတၢ်သးခုအကစီၣ် အတၢ်ကပီၤ, သုတကပီၤထီၣ်ဘၣ်အီၤတဂ့ၤလီၤ.**

လံာ်စီၤယီၤဘး ၃၃:၂၄-၂၅ - **“တၢ်သးကညီအီၤဒီးကစံး, မၤပုၤမၤဖျဲးအီၤဒ်သီးအသုတလဲၤလီၤ ဆူတၢ်ပုၤတဂ့ၤ. ယထံၣ်န့ၣ်လံာ်တၢ်မၤပုၤဖျဲးတၢ်လံ.”**
အဖံးအညၣ်ကဂ့ၤန့ၣ် ဖိသၣ်အဖံးအညၣ်တက့ၢ်. ကလီၤက့ၤဆူအဖိၣ်သၣ်ခွါ ထီၣ် အမ့ၢ်နံၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံတဆာဖိအံလီကမာကမာဒီး၊ တာ်အံတမုာ်ပုကညီအတာ်ဆိကမိာ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

မုာ်ဝဲလီၤ. ဒ်လံာ်စီဆုံအတာ်ကွဲးအသိး ပုလုအသးပုာ်သ့ၣ်တဖဉ်ကဖျါစာ်လီၤက့ၤ, ပုအခိာ်သူဝါသ့ၣ် တဖဉ် ကသူထီၣ်က့ၤ, အဖံးအခါလု အညွဲးသ့ၣ်တဖဉ်ကဘျုထီၣ်က့ၤ, ပုလုအကံာ်စာ်ဘါစာ်သ့ၣ်တဖဉ်ကရိာ်ထီၣ် က့ၤဒီးပုလုအမဲာ်သ့ၣ်တဖဉ်ကဂုၤထီၣ်က့ၤဒီးတာ်ခဲလုာ်ကလုထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲဒီးတာ်တလုထီၣ်ပုၤထီၣ်သ့ၣ်တ ဖဉ်ကဟါမာ်ကွံာ်ဝဲလီၤ.

တာ်န့ၣ်တကးဘဉ်. ပကဘဉ်သကံာ်စာ်ကီး, တာ်အိာ်သကိးလိာ်အသးလုတာ်အဲာ်တာ်ကွံာ်တဖဉ်အပုၤလီၤ.

ဝံယရါယု ၆၅:၂၀ – ဖဲန့ၣ်ဖိဆံးအနံအသီတပုၤထီၣ်ဘဉ်, တအိာ်လုာ်ဘဉ်. အဂုာ်ဒ်အံၤ, ဖိသဉ် အသးပုာ် အနံတကယုန့ၣ်ကသံ, ဒီးပုၤတာ်ဒဲးဘးဖိလု အသးပုာ်တကယုန့ၣ် ကဘဉ်တာ်ဆိာ်အာ အီၤလီၤ.

ပုကိးကဒဲးကမၤန့ၣ်တာ်ဆာကတီၢ်အနံၣ် (၁၀၀)လုအဝဲသ့ၣ်ကပျီၤလီၤက့ၤအသးလုတာ်ဒဲးဘးအကျဲ လီၤ. လုတာ်န့ၣ်အယိ ကစာ်ယုၤဟ့ၣ်ပုၤတာ်ဆာကတီၢ်အါဒိာ်မးအယိ, ကစာ်ယုၤအဘျုးအဖျိာ်ဒိာ်မးလု ပုၤဟီၣ်ခိာ် ဖိခဲလုာ်အဂီၢ်လီၤ.

ဘဉ်ဆဉ်ပုၤကအိာ်ဝဲတနီၤလု အတကန့ၣ်ကစာ်ယုၤအကလုာ်ကထါဒီး အတာ်မုာ်တာ်တီသ့ၣ်တဖဉ် က အိာ်ဝဲလီၤ.

ပကထံာ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ဝံယရါယု ၂၆:၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤတတီတလီၤဘဉ်ဘျုးဘဉ်ဖျိာ်ဘဉ်ဆဉ်ဒီး, တမၤလီၤဘဉ်တာ်တီတာ်လီၤဘဉ်. လုတာ်လီၤအ ကီၢ်ပုၤန့ၣ်ကမၤတာ်ဒါကုာ်ဒါကု, ဒီးတထံာ်ဘဉ်ယုၤအကဟုကညီၢ်ဘဉ်.”

ပုၤကအိာ်တနီၤနီၤလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တယုထာကစာ်ယုၤအဘျုးအဖျိာ်ဒီးအတာ်အဲာ်တာ်ကွံာ်န့ၣ်တကးဘဉ်, အဝဲသ့ၣ်တပျီၤယာ်လီၤက့ၤအသးဒီးမၤဒဲးမုာ်ကီၤလံာ်စၤတဉ်အတာ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကဲထီၣ်ကစာ်ယုၤအတာ်မုာ် တာ်တီအဒုၣ်အဒါလီၤ.

ဘဉ်ဆဉ်ပုၤလုအဒိကန့ၣ်ကစာ်ယုၤအတာ်မုာ်တာ်တီသ့ၣ်တဖဉ်အဂီၢ်, တာ်ကမၤအသးဒ်လဲာ်န့ၣ်ပထံာ် ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ဝံယရါယု ၃၅:၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤလုယုၤပုၤက့ၤအီၤန့ၣ်ကဟဲက့ၤဆူစံယိာ်အိာ်ဒီးတာ်သးဝံာ်, ဒီးတာ်သူၣ်ခုသးခု အထု အယိာ်လု အခိာ်အဖိခိာ်လီၤ. တာ်သူၣ်ဖုံသးညီဒီးတာ်သူၣ်ခုသးခုကရျးန့ၣ်အီၤ, ဒီးတာ်သူၣ်အုးသးအုးဒီး တာ်ကအုကစွါကယုာ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲလီၤ.”

လံာ်စံးထီၣ်ပတြာ ၂၂:၂၇-၂၈ – “ကယဲာ်ဟီၣ်ခိာ် အကတာ်ခဲလုာ် ကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ, ဒီးကယဉ်အသးဆူယုၤအအိာ်, ဒီးပုၤကလုာ်တဖဉ်အဒုၣ်ခဲလုာ်ကဘျုတာ်ဘါတာ်လုအမဲာ်ညါလီၤ. အဂုာ်ဒ်အံၤ, ဘီၤမုာ်မုာ်ယုၤအတာ်လီၤ. ဒီးပာဝဲလုပုၤကလုာ်တဖဉ်အကျါလီၤ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. ဒ်လံာ်စီဆုံစံးဝဲအသိးပုၤအါဂုၤကလဲၤထီၣ်ဝဲဆူကစာ်ယုၤအအိာ်န့ၣ်လီၤ.

ကျဲသးဘိတဘိ (ကျဲမုာ်ဖးဒိာ်) အံၤကဘဉ်တာ်အိးထီၣ်အီၤခဲလဲာ်. တာ်စံးဆာန့ၣ်ပကထံာ်ဘဉ်ဖဲ **၁ကရံၣ်သုး ၁၅:၂၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ပှးကညီတက ဒီးတကလအတီဒေဝဲ အပှးစုဉ်စုဉ်, တသဉ်ဆိခရံဉ်, လာခံကှး ပှးဘဉ်ဃးဒီး ခရံဉ်ဖဲအဟဲလီကှးအကတီလီ.”

မ့ာ်ဝဲလီ. ကစာ်ယုဉ်ရှူးခရံဉ်အတီဟဲခံစုတစုန့ဉ်မ့ာ်ဒဉ်ဒ်သိး အကအိးထီဉ်, ကျဲမ့ာ်ဖးဒိဉ်တဘိအံအဂီ လီ. လအတီဟဲအဆိကတီတဘျီအခါ တစံးကတီဘဉ်တံ, ဘဉ်ဃးဒီးကျဲမ့ာ်ဖးဒိဉ်အံအဂီဘဉ်. ဘဉ်မနုး အယိလဲဉ်န့ဉ် ဖဲအဝဲဟဲအခိဉ်ထံးတဘျီန့ဉ် မ့ာ်ဒဉ်ကအိးထီဉ်ကှး ကျဲခံဘိတဘိလအမ့ဉ်မူခိဉ်ဘိမ့ာ်အကျဲန့ဉ်လီ. ဘဉ်ဆဉ်အဝဲအတီဟဲခံစုတစုန့ဉ် ကအိးထီဉ်ကျဲသဘိတဘိလအမ့ဉ် ကျဲမ့ာ်ဖးဒိဉ်လအပှးအါဂအဂီလီ. ကျဲအ ဝဲအံမ့ာ်ဒဉ်, ပှးဟီဉ်ခိဉ်ဖဲခဲလအဂီစးထီဉ်ဖဲ ကစာ်ယုးတုလီ စီအဒေဝဲဆူ ပှးအစီစီအယဉ်ယဉ်တဖဉ်အဂီ ကမးန့ဉ်ကှးတံလအတီပဲအဂီလီ.

ခဲကန့ဉ်အံကစာ်ခရံဉ်ဟဲကှးဝဲခံစုတစုလံအယိ အဝဲကအိးထီဉ်ကျဲသဘိတဘိလအမ့ဉ် ကျဲမ့ာ်ဖးဒိဉ်န့ဉ် တံဆါကတီဘူးထီဉ်လံအယိ, ဒ်သိးပကနံဟံတံအဂီန့ဉ်ဘဉ်တံဆူန့ဉ်ပှးဆူကျဲအဝဲအံအယိတံဘျူး တံဖိဉ်လအပဂီန့ဉ်ဒိဉ်မးန့ဉ်ပသ့ဉ်ညါလီ.

ဒီပုာ်ဝဲလအတံအဲဉ်အီသ့ဉ်သုဇာ, တံဂုာ်အဝဲအံ မ့ာ်ဒဉ်ကျဲသဘိလအ ဘဉ်တံဟံဖျါအီလအလံာ်စီဆုံအ ပှးန့ဉ်လီ.

လအခရံဉ်အမံအယိ

အမ့ဉ်